
Erhvervs-, Vækst- og Eksportudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 3. februar 2017

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Spørgsmål 75
Ministeren bedes redegøre for, om den aftale, der blev indgået med Dansk
Ejendomsmæglerforening af daværende minister Bendt Bendtsen i 2004 om,
at mæglere har lov til at lade deres samarbejdende forsikringsselskab finde
en bygningssagkyndig til hussælgere, der skal have lavet en tilstandsrapport,
fungerer efter den oprindelige hensigt. Dette med baggrund i, at Bendt Bendt-
sen dengang udtalte, at ”Hovedreglen i vores aftale er, at sælger selv skal fin-
de sin bygningssagkyndige” og ”Aftalen er jo ny, så vi har svært ved at gætte
på omfanget, men umiddelbart forventer vi, at det drejer sig om 10.000 til
15.000 tilstandsrapporter årligt” i artiklen ”Tvivl om tilstandsrapporter” i Politi-
ken den 6. maj 2004.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Troels
Ravn (S).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Troels.Ravn@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Morten Bødskov
formand
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